
Příběh pana Vlastislava Růžičky 

Pan Vlastislav Růžička se narodil 28. dubna 1951 v Brně. Jeho maminka byla v domácnosti 
a tatínek pracoval jako horník. Bohužel mu brzy maminka zemřela a on se musel 
přestěhovat k babičce a dědečkovi do Ostravy. Často navštěvoval svého pradědečka, který 
byl za první světové války legionář a svým vyprávěním ovlivnil rozhodnutí pana Růžičky 
stát se vojákem z povolání. 

41:11 – 41:28 

Protože jsem byl vychovávanej u toho svého dědy a často jsem jezdil do Velkých Losin, kde 
jsem měl pradědy, kterej byl v té válce, v první světové, na té ruské frontě. 

 

41:44 – 42:02 

A on mě vykládal o té válce. Dycky jsme seděli na zahradě pod, on tam měl takovou starou 
lípu, tak pod tou lípou jsme seděli, a když jsme tam přijeli, tak on nám, jako vnukům a 
pravnukům, vykládal a to a potom nám vykládal o druhé světové válce. 

 

Po absolvování základní vojenské služby v armádě zůstal. Jeho posledním působištěm byla 
Vojenská akademie v Brně, kde velel jednotce technického a týlového zabezpečení pro 
zahraniční studenty.  

V roce 1990 obsadil Irák Kuvajt a vypukl tak válečný konflikt označovaný jako válka 
v Perském zálivu. Na obranu Kuvajtu se postavilo 28 států mezi nimiž bylo i 
Československo. Naši vojáci tam dostali za úkol vytvořit chemickou jednotku, která měla 
zabezpečovat speciální očistu vojsk v případě iráckého chemického útoku. Mezi těmito 
vojáky byl i pan Růžička. Ve vzpomínkách popsal příšerné podmínky v poušti – ať už to bylo 
vedro, či všudypřítomné hrůzy války. 

24:06 – 24:26 

Vyhlásili poplach, že uniká sarin, jo, tak jsme se museli rychle oblíct do prostředků PCHOJ. A 
teďka si představte čtyřicet stupňů tepla a teďka když jste v tom seděli šest hodin, pak když 
jste vytáhla masku, tak z vás vytekla úplně voda. 

 

20:50 - 21:11   

Tady jsem přijel ke koloně, která byla dva kilometry dlouhá z Kuvajtu do Džahry a Američani 
to tam helitopteráma  a pačama rozstříleli, a když jsem přišel k tomu autu, tak mi tam 
vypadla ohořelá hlava. 

 

 



Naši vojáci také pomáhali místním lidem, které válka zasáhla. 

23:20 – 23:36 (holčička) 

Tady jsme zachránili malou holku, která byla zasypaná, když v Hafru Al Batin spadl scat, tak 
jsme ju tam dostali ze sutin. 

 

V poušti prožil pan Růžička mnohokrát pocit strachu, kterému nesměl podlehnout, ale jako 
profesionální voják jej musel překonat. 

57:19 – 57:58 

No, tak to jsem měl největší strach, když někdo říká, že se ničeho nebojí a z ničeho nemá 
strach, tak lže, protože každej člověk má strach, a já jsem měl strach, když jsem byl v té válce. 
Představte si, že spíte a najednou začnou houkat sirény, vy vyletíte jenom tak, jak se říká 
v trenýrkách, jo, a teďka nevíte, co mate dělat, kam se máte schovat, protože v té poušti se 
nemáte kde schovat, tam máte stan z celty, jo, tam není žádná budova nebo sklep, takže to 
byla jedna věc, kdy jsem měl strach. 

 

58:02 – 58:18 

Podruhý jsem měl strach, když začal útok a nevěděli jsme, kdy a jakýma zbraněma  oni jestli 
zautočijou těma chemickýma zbraněma, jo. 

 

Na otázku: „Co by přál dnešní mladé generaci?“ pan Růžička odpověděl: 

1:05:29 – 1:05:47 

Ne, že jsme, jak se říká ovce, že někdo něco zavolá a my všichni to „vod… to“. Člověk musí 
mět svůj vlastní rozum a pokud ten svůj vlastní rozum bude mít, tak ho potom s ním nikdo 
nemůže kroutit nemůže ho, jak se říká ovlivňovat, nemůže ho zneužívat k těm svojim 
záměrům, takže to bych přál mladé generaci, aby začla přemýšlet. 

 


